

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada

(*Le français suit*)

JUDGMENT ON APPEAL

October 31, 2025

OTTAWA – The Supreme Court of Canada has delivered its judgment in the following appeal. The Court invites you to read the [reasons for judgment](#) and the plain language summary called a [Case in Brief](#).

40882 **Attorney General of Quebec and His Majesty The King v. Louis-Pier Senneville and Mathieu Naud - and - Raoul Wallenberg Centre for Human Rights, Criminal Lawyers' Association (Ontario), Canadian Civil Liberties Association, Canadian Centre for Child Protection Inc. and Association québécoise des avocats et avocates de la défense (Que.)**
2025 SCC 33

Coram: Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin and Moreau JJ.

The appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Québec), Numbers 200-10-003750-200 and 200-10-003752-206, 2023 QCCA 731, dated June 6, 2023, heard on January 20, 2025, is dismissed. The minimum sentences set out in ss. 163.1(4)a) et (4.1)a) of the *Criminal Code*, R.S.C. 1985, c. C-46, are contrary to s. 12 of the *Canadian Charter of Rights and Freedoms* and are not saved by s. 1. They are declared of no force or effect, with immediate effect, in accordance with s. 52(1) of the *Constitution Act, 1982*. Wagner C.J. and Côté, Rowe and O'Bonsawin JJ. dissent.

JUGEMENT SUR APPEL

Le 31 octobre 2025

OTTAWA – La Cour suprême du Canada a rendu jugement dans l'appel suivant. La Cour vous invite à lire les [motifs de jugement](#) et le résumé en langage simple appelé [La cause en bref](#).

40882 **Procureur général du Québec et Sa Majesté le Roi c. Louis-Pier Senneville et Mathieu Naud - et - Centre Raoul Wallenberg pour les droits de la personne, Criminal Lawyers' Association (Ontario), Association canadienne des libertés civiles, Centre canadien de protection de l'enfance inc. et Association québécoise des avocats et avocates de la défense (Qc)**
2025 CSC 33

Coram: Le juge en chef Wagner et les juges Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin et Moreau

L'appel interjeté contre larrêt de la Cour d'appel du Québec (Québec), numéros 200-10-003750-200 et 200-10-003752-206, 2023 QCCA 731, daté du 6 juin 2023, entendu le 20 janvier 2025, est rejeté. Les peines minimales prévues aux al. 163.1(4)a) et (4.1)a) du *Code criminel*, L.R.C. 1985, c. C-46, sont contraires à l'art. 12 de la *Charte canadienne des droits et libertés* et ne sont pas sauvegardées en vertu de l'article premier. Elles sont déclarées inopérantes, avec effet immédiat, conformément au par. 52(1) de la *Loi constitutionnelle de 1982*. Le juge en chef Wagner et les juges Côté, Rowe et O'Bonsawin sont dissidents.

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada :
Registry-greffe@scc-csc.ca
1-844-365-9662